
PROTOKÓŁ nr LIV/2014 

z sesji Rady Gminy Opatów odbytej dnia 27 czerwca 2014 roku 

w sali remizy OSP w Iwanowicach Dużych  

Godzina  rozpoczęcia 13
oo

, godz. zakończenia 15
30 

Na 15 radnych obecnych na sesji 14 radnych 

Zaproszeni  goście: 

1. Wójt Gminy                - Bogdan Sośniak 

2. Sekretarz Gminy         - Jerzy Szyja 

3. Skarbnik Gminy          - Zbigniew Kowalik 

4. Radca Prawny    - Wanda Balas 

5. Wicestarosta Powiatu - Henryk Kiepura 

6. Komendant Powiatowy Policji – Zbigniew Legodziński 

7. Dyrektor GZO  - Dorota Grzelińska 

8. Kierownik GOPS  - Anna Hyra 

9. Kierownik ZGKiM - Robert Puchała 

10. Prezes Stowarzyszenia” Nasza Szkoła” – Andrzej Zalski  

11. Sołtysi 

Lista obecności radnych i sołtysów w załączeniu do protokołu. 

O terminie posiedzenia radni zostali powiadomieni pisemnie. 

Porządek  obrad 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności 

2. Przedstawienie  porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

4. Informacja na temat stanu porządku i bezpieczeństwa na terenie gminy 

Opatów. 

5. Informacja Wójta Gminy o bieżącej działalności miedzy sesjami 

6. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy Opatów z wykonania budżetu gminy Opatów oraz 

sprawozdanie finansowe za 2013r 

8. Informacja o stanie mienia komunalnego  na dzień 31 grudnia 2013r. 

- opinia VI Składu Orzekającego RIO w Katowicach o przedłożonym przez 

Wójta Gminy Opatów sprawozdania z wykonania budżetu za 2013r wraz z 

informacją o stanie mienia komunalnego. 



9. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań 

finansowych  za 2013r. 

- Wniosek Komisji Rewizyjnej przy Radzie Gminy Opatów w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z wykonania budżetu za 2013r 

- opinia VI Składu Orzekającego RIO w Katowicach w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Opatów 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Wójta. 

11.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 

finansowego  Gminnej   Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2013 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 

13.  Sprawy bieżące 

14.  Zakończenie  LIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Opatów 

Przebieg posiedzenia: 

Ad-1.  

Otwarcia  sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy – Witold Łacny , powitał 

wszystkich zebranych i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność sesji. 

Ad-2.  

Na wniosek Przewodniczącego Rady, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad-3. 

Protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie, bez uwag. 

Ad-4 

Informacja Komendanta Powiatowego Policji z Kłobucka  na temat stanu porządku i 

bezpieczeństwa na terenie gminy Opatów . 

Inspektor Zbigniew Legodziński zaprezentował sytuacje na terenie gminy. 

Odpowiadał także na zadawane przez radnych i sołtysów pytania. 

Ad-5.-6. 

Wójt Gminy udzielił informacji na temat bieżącego funkcjonowania gminy, mówił 

m.in.: 

- kanalizacji w Iwanowicach Małych  

- spotkania z Zarządem Powiatu odnośnie opłat drogowych za umieszczanie urządzeń 

w pasie drogowym . Decyzja Starostwa jest taka, że odsetki zostaną nam umorzone, a 

pieniądze które zapłacimy zostaną spożytkowane na terenie gminy Opatów ( ok. 100 



tys. zl) 

- odbyła się kontrola oczyszczalni, na skutek skargi mieszkańca 

- 22.06 odbył się konkurs orkiestr dętych, orkiestra złochowicka została tam 

wyróżniona, 

W punkcie tym Wicestarosta Powiatu, Pan Henryk Kiepura mówił na temat decyzji 

Starostwa odnośnie pobierania opłat za umieszczanie urządzeń w pasie drogowym, 

potwierdził wcześniejsze słowa Wójta Gminy. 

Poinformował także, ze wniosek na instrumenty dla   orkiestry dętej w Złochowicach 

został zakwalifikowany do realizacji. 

Radny Dariusz Zając zapytał jakie sa możliwości wywozu do oczyszczalni 

nieczystości płynnych z innych gospodarstw nie posiadających kanalizacji. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że na chwilę obecna jest to niemożliwe , ze względu na mały 

napływ ścieków do oczyszczalni i  te z zewnątrz mogłyby niekorzystnie wpłynąć. 

Nad przyjmowaniem nieczystości z zewnątrz można się zastanowić po przyłączeniu 

do kanalizacji Iwanowic Małych, czyli po  zwiększeniu ilości ścieków. 

Radny Zając zadał pytanie dot. zagospodarowania budynku po Szkole Rolniczej w 

Waleńczowie. 

Wicestarosta odpowiedział, że w tej chwili budynek jest dostosowywany do 

wymogów potrzebnych do  utworzenia tam domu rodzinkowego. 

Radny Mirosław Szewczuk zapytał co z wyborem nowego dyrektora dla Szkoły 

Podstawowej w Wilkowiecku? 

Wójt Gminy poinformował, że nowy dyrektor musi zostać powołany do końca 

sierpnia, wie ze powstają różne plotki na ten temat, ale dementuje je dla uspokojenia 

atmosfery. Myśli za na przełomie lipca i sierpnia mogą już zapaść konkretne  decyzje.  

Radny Władysław Grzeliński – wygląd budynku Szkoły Podstawowej w 

Złochowicach jest tragiczny, kiedy cos z tym zostanie zrobione? 

Wójt Gminy wyjaśnił, że problem ze szkoła w Złochowicach to nie tylko jej wygląd 

zewnętrzny, również inne wymogi wewnątrz szkoły odbiegają od normy, ważniejsze 

jest bezpieczeństwo w szkole, została wykonana ekspertyza, przygotowywane sa 

dokumenty, teraz trzeba pomyśleć o przeznaczeniu na to środków finansowych. Na 

początku wakacji będzie spotkanie z Panią dyrektor i  zostanie ustalona data 



rozpoczęcia robót. 

Prezes Stowarzyszenia „Nasza szkoła” Andrzej Zalski obecny na posiedzeniu mówił 

na temat pisemnego wystąpienia Stowarzyszenia  do Wójta Gminy odnośnie 

pozwolenia na rozbudowę Szkoły w Zwierzyńcu Pierwszym. 

Powiedział, ze Stowarzyszenie jako organizacja pozarządowa ma prawo otrzymać 

pozwolenie na dysponowanie dzierżawionym obiektem oraz możliwością jego 

rozbudowy. 

Wg Pana Zalskiego tłumaczenie Rady Gminy, które otrzymał w odpowiedzi na 

poprzednie pismo, ze byłby to konflikt stron jest wielkim nieporozumieniem. 

Wg niego można zawrzeć takie porozumienie ze Stowarzyszeniem, na prowadzenie 

w tych budynkach działalności oświatowej, a w razie zaprzestania jej i gdyby gmina 

chciała wtedy sprzedać te budynki to pieniądze ze sprzedaży mogłyby być 

przekazane do dyspozycji sołectwa Zwierzyniec Pierwszy.  

Uważa, ze Stowarzyszenie działa prawidłowo, pozyskuje dzieci, bo przecież to 

wizytówka miejscowości, pozyskuje środki dla szkoły, buduje boiska, za pieniądze z 

dotacji dokonywane są remonty, bardzo dużo angażuje w to swojej pracy i  swoich 

środków, a gmina walczy ze Stowarzyszeniem. 

Wójty Gminy ustosunkował się do wypowiedzi stwierdzając, że decyzja odnośnie 

zagospodarowania terenu należy do Rady Gminy, odpowiedź w tej sprawie już 

została wysłana do Stowarzyszenia. Poza tym musiałaby zostać zmieniona umowa, 

bo w tej chwili jest to tylko umowa użyczenia. 

Stwierdził, ze jeżeli Stowarzyszeni chce może zacząć przygotowywać inwestycje, 

wtedy znów wrócimy do dyskusji na ten temat. Może przecież kiedyś się okazać, że 

wydamy pozwolenie, a potem będzie problem z tym nowym budynkiem, jeżeliby by 

zaistniała sytuacja ze Stowarzyszenie zaprzestanie tam działalności oświatowej. Nie 

ma podstaw by  Rada Gminy miała zaufać słowom dziś wypowiedzianym, zawsze 

kiedyś można się z tego wycofać. Pan Zalski odpowiedział, ze można by to zrobić, 

ale może się okazać, ze zostaną wydane pieniądze na dokumenty a pozwolenia na 

budowę od gminy nie będzie. Twierdzi, ze jego obietnice nie są gołosłowne. 

Sołtys wsi Opatów – zauważył ,że współpraca gminy ze Stowarzyszeniem jest bardzo 

trudna, Stowarzyszanie nie przyjmuje do wiadomości  żadnych argumentów, nawet 



tych zgodnych z prawem. Uważa, ze nie Gmina nie powinna ryzykować takiego 

przedsięwzięcia ze Stowarzyszeniem. Przykładem jest to że mimo wcześniejszych 

ustaleń  był zakaz urządzenia lokalu wyborczego w szkole w Zwierzyńcu, mimo ze to 

nadal budynki gminy. 

Sołtys wsi Wilkowiecko -  zauważył, że niedawno w szkole w Zwierzyńcu wydarzył 

się bardzo poważny wypadek, z poważnymi konsekwencjami dla dziecka, które 

zostało porażone prądem. Czy ta szkoła w ogóle jest bezpieczna? 

Jak w Gimnazjum w Opatowie był wypadek, gmina była z tego powodu 

napiętnowana, a co ze Stowarzyszeniem jako organem prowadzącym szkołę? 

Pan Zalski odpowiedział, że stał się wypadek i  jeżeli zaistnieje taka potrzeba 

Stowarzyszenie poniesie konsekwencje, sprawa ciągle jest w toku.   

Na lokal wyborczy Stowarzyszanie nie musiało się zgodzić, nie było 

przeprowadzonych wcześniej żadnych rozmów, jakby Wójt chciał urządzić lokal 

wyborczy  w domu sołtysa to ten by się zgodził? 

Ostatecznie sprawę wyjaśnił Sekretarz Gminy informując, że przy przekazywaniu 

budynku były prowadzone rozmowy na temat tworzenia tam lokalu wyborczego, 

były przekazane wszystkie materiały do lokalu protokołem, była obietnica obecnej 

pani dyrektor i prezesa stowarzyszenia , ze lokal w tej szkole będzie, ze nie będzie z 

tym żadnego problemu. 

Dopiero kiedy Rada Gminy wystosowała pismo do Stowarzyszenia odmawiające 

zgody na rozbudowę, na krótko przed wyborami prezes Stowarzyszenia kazał się nam 

„wynosić” z jego szkoły. W ostatniej chwili lokal był tworzony w remizie OSP. 

Wyglądało to na złośliwe posunięcie na skutek pisma odmawiającego. Miejscowa 

ludności od wielu lat chodziła na wybory do szkoły i nagle trzeba było zmienić  

miejsce. 

Radny Tomasz Macherzyński zaproponował, aby sprawę rozbudowy tej szkoły 

jeszcze raz przedyskutować na komisjach Rady. 

  Ad-7. 

Sprawozdanie Wójta Gminy Opatów z wykonania budżetu gminy Opatów oraz 

sprawozdanie finansowe za 2013r  

Wójt Gminy Bogdan Sośniak w skrócie  przedstawił to co zostało w obszernym 



opisowym sprawozdaniu, które radni otrzymali przed sesją. 

Ad-8. 

Wójt Gminy zapoznał również z Informacją o stanie mienia komunalnego za 2013r. 

Skarbnik Gminy Zbigniew Kowalik odczytał opinię VI Składu Orzekającego RIO  

w Katowicach o przedłożonym przez Wójta Gminy Opatów sprawozdania  

z wykonania budżetu za 2013r wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 

Ad-9. 

Uchwała w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdań finansowych  za 2013r 

została zatwierdzona jednogłośnie. 

Ad-10. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Robert Pośpiech  przedstawił  wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Opatów,  

za działalność finansową w 2013 roku, po przeanalizowania sprawozdania  

z  wykonania budżetu gminy za 2013 rok. 

Następnie  odczytał pozytywną opinię VI Składu Orzekającego  RIO w Katowicach 

dot. zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  Opatów w sprawie 

udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Opatów za 2013 rok. 

Po wysłuchaniu, Rada Gminy Opatów przystąpiła do jawnego głosowania  

nad udzieleniem absolutorium dla Wójta Gminy Opatów za działalność finansową  

w 2013 roku. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

Uchwała w sprawie  absolutorium  dla Wójta Gminy za 2013 rok, została podjęta 

jednogłośnie przez 14 radnych. 

Ad-11. 

Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego  Gminnej   

Biblioteki Publicznej w Opatowie za rok 2013 – Sprawozdawanie radni otrzymali  

na piśmie. Dodatkowych wyjaśnień udzielił Skarbnik Gminy Zbigniew Kowalik. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

Ad-13.  

Radna Renata Konieczko – zapytała co z drugim lekarzem w Opatowie, kiedy 

będzie? 



Przewodniczący RG odpowiedział, ze z rozmowy przeprowadzonej ze Starostwem 

wynika, ze ciągle szukają, ze jest  problem ze znalezieniem pediatry na te placówkę. 

Ad- 14 

Wobec zrealizowanego porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy  zamknął  LIV 

zwyczajną sesję Rady Gminy Opatów. 

 

 

Protokołowała 

Joanna Krotla  


